
   
 

3. marts 2023 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. I svar på § 37-spørgsmål nummer 010/23 anfører Naalakkersuisut, at en ny aktør i fiskeriet skal 

forstås som en person eller en selskab, der ikke har haft tilsvarende licens til det ansøgte fiskeri i 

det forudgående kvoteår. Er det fortsat Naalakkersuisuts forståelse af en ny aktør? 

a. Royal Greenland, der allerede har en torskekvote i Østgrønland, har købt sig ind i 

selskabet Tuukkaq Trawl med en ejerandel på mellem 33,33 og 49,99 procent1. Betragter 

Naalakkersuisut med denne viden fortsat Tuukkaq Trawl som en ny aktør? 

b. Hvad er årsagen til, at Naalakkersuisut ikke har oplyst offentligheden om de nye 

ejerforhold i Tuukkaq Trawl eksempelvis i besvarelsen af mit § 37-spørgsmål nummer 

035/23, der er dateret den 17. februar 2023? 

 

2. Hvor stor en ejerandel af et nyt selskab mener Naalakkersuisut, at en eksisterende aktør kan 

have for at det nye selskab fortsat vil kunne betegnes som en ny aktør? 

a. Naalakkersuisut bedes henvise til eksisterende lovgivning/regler/kriterier i forhold til, 

hvornår en aktør i fiskeriet kan defineres som ny. 

 

3. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Først vil jeg takke for svarene på § 37-spørgsmål nummer 010/23 og 035/23. Svarene har givet anledning til 

opfølgende spørgsmål som hermed fremsendes.  

 

Jeg må sige, at det undrer mig meget, at Naalakkersuisut ikke har fundet anledning til at oplyse 

offentligheden om, at det selvstyreejede selskab Royal Greenland har købt sig ind i selskabet Tuukkaq Trawl 

med en stor ejerandel. Denne udvikling stiller jo spørgsmål ved om Tuukkaq Trawl reelt kan betragtes som 

en ny aktør. 

 

Fremgangsmåden viser desværre, at Naalakkersuisut ønsker at køre dette som en lukket proces. Jeg kunne 

ønske mig, at Naalakkersuisut udviste mere åbenhed, mere gennemsigtighed og mere demokratisk 

sindelag. 

 

Herudover henvises til min begrundelse til § 37-spørgsmål nummer 010/23. 

                                           
1 https://profiler.dk/43614770 



   
 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


